
Protokół  

Nr XLIII/10 z XLIII Sesji  

Rady Miejskiej w Pieniężnie 

z dnia 12 stycznia 2010 r. 
 
 

Sala Urzędu Miejskiego w Pieniężnie 

Początek Sesji                            14.00                         

Zakończenie Sesji                      14.55                        

 

 

Spośród 15 radnych obecnych było 15 radnych wg. załączonej listy obecności. 

 

Ponadto uczestniczyli: 
 

1. Pan Kazimierz Kiejdo – Burmistrz Pieniężna 

2. Pani Alina Mańkut – Sekretarz Gminy 

3. Pani Kazimiera Wyrębak-Kołek – Skarbnik Gminy 

 

Załącznik Nr 1 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 
 

 

Przewodniczący Rady p. Leon Kmiotek otworzył obrady XLIII Sesji Rady Miejskiej w 

Pieniężnie, witając wszystkich przybyłych na obrady, następnie stwierdził prawomocność obrad.  

 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, iż sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. D. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.) 

na wniosek Burmistrza. Dodał również, iż każda proponowana zmiana do porządku musi uzyskać 
zgodę wnioskodawcy. Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił zaproponowany porządek obrad. 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

3. Zatwierdzenie Protokołu nr XLII/09 z XLII Sesji Rady Miejskiej w Pieniężnie z dnia  

29 grudnia 2009 r.,  

 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

 

5. Projekty uchwał w sprawie: 

 

a) uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

6. Zakończenie obrad. 

 

W związku z tym, iż uwag nie zgłoszono Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 

przyjęciem porządku obrad. Za głosowało – 15 radnych, przeciw nie głosował nikt i nikt się nie 

wstrzymał. Porządek został przyjęty. 
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3. Zatwierdzenie Protokołu nr XLII/09 z XLII Sesji Rady Miejskiej w Pieniężnie z dnia  

29 grudnia 2009 r.,  
 

Radny p. Jan Astramowicz zwrócił uwagę, iż w w/w protokole brakuje stwierdzenia 

wypowiedzianego przez Panią Makuch, a dotyczącego zwrotu kwoty biletu miesięcznego, że 

Burmistrz może sobie te pieniądze zatrzymać. 
 

Radna p. Sabina Szczepańska dodała, że Burmistrz powiedział, iz ma ten ciężar od trzech lat a 

nie od jakiegoś czasu. Natomiast jeśli chodzi o faktury za dożynki to ona sama te faktury przeglądała 

a nie Komisja Rewizyjna.  

 

Odpowiadając Burmistrz Pieniężna podkreślił, ze dokładnie wie co mówi i użył stwierdzenia 

takiego jakie zostało zapisane czyli od jakiegoś czasu. 

 

Radny p. Jan Astramowicz zaproponował, aby dodać zwrot wypowiedziany przez Panią 
Makuch „żeby Pan Burmistrz te pieniądze sobie zatrzymał.” 

 

Radna p. Helena Brodowska zapytała czy Pani Makuch użyła stwierdzenia czy niech 

Burmistrz te pieniądze zatrzyma, czy sobie zatrzymał.” 

 

Burmistrz Pieniężna podkreślił, iż należy się zastanowić czy jest to istotny element protokołu 

przekazujący sens wypowiedzi. Zostanie zakupiony dyktafon i będzie wszystko nagrywane. 

 

Radny p. Jan Astramowicz podtrzymał swój wniosek o zapisanie słów wypowiedzianych przez 

Panią Makuch, która powiedziała żeby te pieniądze Pan Burmistrz sobie zatrzymał. 

 

Radny p. Paweł Woźnica dodał, że z wypowiedzi Pani Makuch wynikało, że nie chcą zwrotu 

za bilet i rzeczywiście powiedziała, żeby Pan Burmistrz wziął sobie te pieniądze. 

 

Kolejno radna p. Helena Brodowska nadmieniła, że w protokole zapisuje się to co istotne i 

przekazuje się sens wypowiedzi. 

 

W związku ze zgłoszonymi uwagami Przewodniczący Rady zaproponował, aby protokołu nie 

przyjmować na dzisiejszej sesji. Radni przekażą swoje uwagi, sugestie i będzie on rozpatrywany na 

kolejnej sesji.  

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem, aby nie 

przyjmować protokołu na tej sesji, ale na następnej. Za głosowało – 13 radnych, przeciw nie głosował 

nikt, wstrzymało się – 2 radnych. 

 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 
 

 

 Burmistrz Pieniężna p. Kazimierz Kiejdo przedstawił w/w sprawozdanie. Poinformował 

również, że zostały rozpisane przetargi na Radziejewo w dniu 5 stycznia br. oraz na ul. 17 Lutego w 

dniu 8 stycznia br. Burmistrz dodał również, że wpłynęła informacja, że środki na stacje uzdatniania 

wody i kanalizacje zostały pozytywnie zaopiniowane na kwotę 400 tys. Przypomniał także, że 

pozyskane zostały nieplanowane do uzyskania środki z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

 

Sekretarz Gminy dodała, że podpisanie umowy odbędzie się 18 stycznia br. o godz. 10.30 
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Burmistrz Pieniężna podkreślił, że również dlatego została zwołana dzisiejsza sesja ponieważ 
musi być zatwierdzony budżet. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na fakt, iż przy drodze od Sawit do Gaudynu i z 

Pieniężna do Żugień jesienią zostały wycięte i pozostawione w rowach gałęzie. W tej chwili wiatr 

wywiewa je na drogę. W efekcie one bardziej przeszkadzają teraz niż kiedy rosły. Dlatego tez 

należałoby je uprzątnąć. 
 

Odpowiadając Burmistrz Pieniężna poinformował, iż prace były wykonywane w ramach 

wzajemnej kompensacji lub odrabiania godzin. Na wiosnę kiedy przeschną będą zebrane i spalone. 

 

W związku z tym, iż więcej głosów w dyskusji nie było sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

5. Projekty uchwał w sprawie: 

b) uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pismo skierowane do Burmistrza Pieniężna. 

Załącznik Nr  

Burmistrz Pieniężna poinformował, iż otrzymał przedstawione pismo na 5 min. przed 

rozpoczęciem sesji. Podkreślił, że jeżeli pismo jest w imieniu radnych to powinno być przyjęte 

uchwała rady. Może jest jakiś klub radnych, o którym Burmistrz nic nie wie, ale chyba raczej nie. 

Zatem pismo jest pismem wyłącznie Przewodniczącego Rady. Zgodnie z obowiązkiem ustawowym 

Przewodniczący Rady musi współpracować z Burmistrzem, czego od dwóch lat nie ma. Burmistrz 

dodał, że nie może dopuścić żeby radni traktowali gminę instrumentalnie. Jeśli chodzi o stawkę 
podatku to została przyjęta z rażącą niezgodnością, ponieważ to na wniosek Burmistrza Rada 

przyjmuje stawkę i jeżeli przyjęła ją negatywnie to Burmistrz przedstawia inną propozycję. Ale jeżeli 

taka stawka wszystkim pasuje to dobrze. Burmistrz zgodził się co do tego, że musi być opinia radcy 

na uchwałach, natomiast pieczątka radcy jest tylko do naszego użytku. W tym przypadku ważna jest 

opinia RIO. Jeśli chodzi o protokół to zapisywane są w nim tylko istotne sprawy. Będzie zakupiony 

dyktafon z większą pojemnością. Ważnym zastrzeżeniem była uwaga radnego p. Jana Astramowicza 

dotycząca wielkości czcionki. Burmistrz podkreślił, że jest to druk rządowy zatwierdzony przez RIO. 

Na zakończenie Burmistrz nadmienił, że przygotuje oficjalne pismo. 

Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy p. Kazimiera Wyrębak-Kołek odczytała projekt w/w uchwały. 

Radny p. Jan Astramowicz zapytał jaka stawka podatkowa została przyjęta do budżetu? 

Odpowiadając Skarbnik Gminy poinformowała, iż przyjęta została stawka zatwierdzona przez 

Radę. 

Ponownie Radny p. Jan Astramowicz zwrócił się z zapytaniem na co będzie przeznaczona 

kwota 200.000 zł w wydatkach Dział 750 „Urzędy Gmin” Rozdział 75023, § 4300. Ponieważ na Sesji 

Pani Skarbnik poinformowała, że są to m.in. opłaty za meile. Czy Urząd płaci za meile? 

Burmistrz Pieniężna poinformował, że są to wydatki na utrzymanie BIP. Podkreślił, że Pani 

Skarbnik jest od tego żeby się kompetentnie wypowiadać dlatego też poprosił, aby wypowiedzi Pani 

Skarbnik traktować jako wypowiedzi Burmistrza.  
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Głos zabrała Skarbnik Gminy informując, że kwota w tym dziale będzie przeznaczona na 

opłaty i prowizje, naprawę sprzętu, BIP, internet, radca prawny, poczta, opłaty kurierskie, dożynki. 

Skarbnik Gminy dodała, że w tej chwili posiada przy sobie karty wydatków i dlatego tez może 

dokładnie odpowiedzieć. Nie pamiętała dokładnie na poprzedniej sesji ponieważ nie robi tego sama. 

Ponownie radny p. Jan Astramowicz zwrócił się z zapytaniem o kwotę 70.000 w § 7270 

„Zakup usług remontowych” gdzie na ostatniej sesji Pani Skarbnik poinformowała, że wchodzi tu 

wydatek na remont szkół. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że na szkoły nie idą środki z tego paragrafu i mogła się 
pomylić, ponieważ nie pamięta wszystkiego. W § 7270 „Zakup usług remontowych” jest kwota 

przeznaczona m.in. na usługi remontowe w urzędzie a dokładnie remont kanalizacji, ponieważ była 

awaria, która jednak kosztowała mniej niż zaplanowano. Skarbnik Gminy nadmieniła, że propozycje 

do budżetu wprowadza na podstawie wyliczeń przekazanych z wydziału. W tej chwili awarie usunięto 

tańszym kosztem i zobaczymy co będzie dalej. 

Radny p. Jan Astramowicz zapytał także o kwotę 160.000 w § 4210 „Zakup materiałów i 

wyposażenia” gdzie na ostatniej sesji Pani Skarbnik poinformowała, ze jest to kwota m.in. 

przeznaczona na zakup papieru xero i materiałów biurowych. Zdaniem radnego za taka kwotę to 

można bardzo dużo papieru zakupić. 
 

Odpowiadając Skarbnik Gminy poinformowała, że w tym paragrafie wchodzą również zakup 

książek, aparat, drukarka, mata pod krzesła, materiały ze sklepu „Wardex”, BHP, art. Spożywcze, 

meble, materiały na stadion, niszczarki, flagi, smycze, środki czystości, materiały promocyjne, 

naklejki z herbem. 

 

Burmistrz Pieniężna dodał, że w tym paragrafie umieszczone jest również wyposażenie dla 

pracowników interwencyjnych i publicznych oraz pracowników na kolei. 

 

Ponownie radny p. Jan Astramowicz zabierając głos zapytał dlaczego w § 4210 kwota na 

składki ZUS spadła? 

 

Skarbnik miny poinformowała, że spłacony został układ ratalny do ZUS, który miesięcznie 

wynosił 53.000. 

 

Radna p. Sabina Szczepańska zwróciła uwagę na wyższą w stosunku do roku poprzedniego 

kwotę o 145.000 w § „oświetlenie ulic i placów.” 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że kwota została wprowadzona na podstawie danych z 

poszczególnych wydziałów. Drogi i oświetlenie 125.000, dostarczenie energii 160.000. W to wliczona 

jest modernizacja oświetlenia Pieniężno II, Rynek na kwotę 300.000.Według szacunku wyszło razem 

585.000. 

 

Radna p. Sabina Szczepańska zapytała czy to nie jest zakup energii z zakładu energetycznego, 

ponieważ jest to bardzo duża kwota w stosunku do roku poprzedniego, gdzie wynosiła 212.000. 

 

Przewodniczący Rady podkreślił, że tak powinna wyglądać dyskusja, a następnie w związku z 

tym, że zostały udzielone satysfakcjonujące odpowiedzi zarządził głosowanie nad podjęciem uchwał y 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2010 r. Za głosowało – 15 radnych, przeciw nie głosował 

nikt i nikt się nie wstrzymał. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Rada Miejska w Pieniężnie 

podjęła Uchwałę Nr XLIII/193/09  
w dniu 12 stycznia 2010 r. 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2010 r. 
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(oryginał uchwały znajduje się w segregatorze „Uchwały Rady Miejskiej.” 

 

Burmistrz Pieniężna p. Kazimierz Kiejdo podziękował radnym za uchwalenie budżetu. 

6. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XLIII Sesji Rady Miejskiej w Pieniężnie  

w dniu 12 stycznia 2010 r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

 

Leon Kmiotek 

 

 

Protokołowała:  

 

Krystyna Szkólnik -Piotrkowska 

 

 

 

 

 

 


